
[중요] 국민건강보험료 납부관련 안내

1. 2021년 3월 1일부터 외국인 유학생건강보험 당연적용으로 매달 외국인 유학생에게 건강보
험고지서가 발송되고 있으니 아직까지 고지서를 받지 못한 학생은 아래로 연락하거나 방문
하여 고지서를 수령하여 국민건강보험료를 납부하기 바랍니다.

2. 국민건강보험료의 자동이체를 신청하고 싶은 학생은 붙임파일을 작성하여 국민건강보험공
단(대전유성지사)에 팩스 혹은 방문제출하기 바랍니다.

3. 고지서 미수령등으로 보험료를 체납 시 보험급여 및 국내체류에 제한이 될 수 있으므로, 
출입국사무소를 통해 정확한 체류지를 신고하거나 공단에 [고지서 송달지신청서]를 제출하
기바랍니다.

■ 국민건강보험공단(대전유성지사)
 - 전화번호: 042-820-8140 
 - 팩스번호: 042-840-4193
 - 주소: 대전 유성구 계룡로 114(봉명동, BYC빌딩 10층)



[Important] Guidance on the Payment of National Health Insurance Fee

1. A health insurance bill is being sent to international students every month 
because of mandatory subscription of international students from March 1st, 2021. 
If you have not received the bill yet, please contact or visit below to receive the 
bill and pay the national health insurance fee.

2. Students who want to apply for automatic transfer of national health insurance 
fee should fill out the attached file and fax or visit the National Health Insurance 
Service (Daejeon Yuseong Branch).

3. If you don’t pay insurance fee because of not received bill etc., you will be 
restricted to insurance benefits and domestic stay. Please report the exact place of 
residence to the Immigration Office or submit a [Application Form for the Bill 
Delivery Service] to NHIS.

■ National Health Insurance Service (Daejeon Yuseong Branch)
 - Phone number: 042-820-8140 
 - Fax number: 042-840-4193
 - Address: 114, Gyeryong-ro, Yuseong-gu, Daejeon (10th floor, BYC Building, 
Bongmyeong-dong)



[重要] 有关缴纳国民健康保险费用的通知

1.自2021年3月1日起，健康保险公司理应每月向外国留学生发送健康保险通知书，至今未收到通
知书的学生请联系或访问以下地址之后领取通知书并缴纳国民健康保险费。

2. 如有想要申请国民健康保险费自动转账的学生请填写附件的文件，通过传真或直接访问提交国
民健康保险公团（大田儒城分社）。

3. 因未领取通知书而不交保险费用，发生滞纳保险费时可能会限制保险金以及韩国境内滞留，请
通过出入境事务所申报准确的滞留地或向公团提交[告知书送达申请]。

■国民健康保险公团（大田儒城分社）
 - 电话号码:042-820-8140 
 - 传真号码:042-840-4193
 - 地址:大田儒城区鸡龙路114（凤鸣洞，BYC大厦 10 层）


